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 NÁŠ ZPRAVODA J  
        ZDARMA DO KAŽDÉ DOMÁCNOSTI                                            ČERVEN 2020 

 

WWW.BAVOROV.CZ Vydává Městský úřad Bavorov nákladem vlastním 

Vážení spoluobčané, 
tak jako celá naše společnost, tak i my se pomalu 

zapojujeme po uplynulých mimořádných 

opatřeních do každodenního života. Potkalo nás 

něco, o čem se nikomu z nás snad ani nezdálo. 

Pokud bych měl tento stav k něčemu přiblížit, tak 

snad asi jen k „uhelným“ prázdninám, které jsem 

zažil při školní docházce v roce 1979. Tehdy 

jsme pouze nechodili do škol, ale ostatní činnosti 

zůstaly zachovány, nebo byly pouze částečně 

omezeny. Současná omezení, zákazy a nařízení 

se s tím nedají vůbec porovnat. Jaký to pro nás 

bude mít celkový dopad, to se ukáže 

v následujících týdnech či měsících. Každý 

bychom si z této situace měli vzít ale také nějaké 

ponaučení. 
Průběh posledních měsíců bude mít určitě dopad 

na ekonomiku, jak na naše domácnosti, tak i na 

obecní rozpočty. Odhady jsou takové, že příjmy 

pro obce budou o 5–20 % nižší. Pokud by to bylo 

okolo 20 %, je to už částka docela značná. Vláda 

nám společně s poslaneckou sněmovnou sebrala 

část prostředků a přislíbila je poté dodat formou 

dotací. Zde se ale zapomněli zmínit o tom, že 

dotace se nedostanou ke všem obcím. O dotaci si 

můžeme požádat, ale nikde není zajištěno, že ji 

obdržíme. 

I my si nyní budeme muset stanovit priority, které 

budeme financovat přednostně, a některé věci 

budeme muset odložit na později. 

Současnou největší naší akcí je výstavba 

technické infrastruktury 11 parcel pro rodinné 

domy za hřbitovem, kde po směně pozemků 

s bavorovskou farností necháváme zpracovat 

projekt ještě na další 4 parcely. Oprava 

komunikace Na Sídlišti letos zřejmě pokračovat 

nebude, jelikož jsme neobdrželi na tuto akci 

žádnou dotaci (požádáno bylo na vodovodní řad, 

kanalizační řad a komunikaci). Dotaci naopak 

obdržíme na rekonstrukci rozhlasu, který bude 

zaveden do všech našich místních částí. 

Příspěvek dostaneme i  
 

Chystané akce 

13. 06. 2020     Jarní pochod kolem Bavorova 

13. 06. 2020     Putování pohádkovým lesem  

                         pořádané ČSŽ Bavorov 

26. 06. 2020     Taneční zábava – DISKO 

27. 06. 2020     Taneční zábava – Retro   

17. 07. 2020     Venkovní divadelní představení –           

                         Ať žijou Hoštice! 

26. 07. 2020     Taneční zábava – DISKO 

15. 08. 2020     Pouťová zábava SDH Bavorov 

16. 08. 2020     Bavorovská pouť 

zaveden do všech našich místních částí. Příspěvek 

dostaneme i na nákup dopravního automobilu pro 

zásahovou jednotku. U ostatních dotačních titulů 

nebylo ještě rozhodnuto, takže musíme čekat. 

Závěrem Vám do nadcházejících letních dnů přeji 

brzký návrat k normálnímu běžnému životu a to 

nejdůležitější – hlavně pevné zdraví. 
 

Váš starosta Miroslav FENC 
 

Infocentrum 
 

Od 9. 6. 2020 otevřeno Středisko informací a 

kultury v Bavorově. 
 

Otevírací doba: Po – Pá  7:30 – 16:00 

Muzeum v Panském domě 
 

Dne 9. 6. 2020 byla zahájena sezóna muzea 

v Panském domě v Bavorově.  

Pro veřejnost je muzeum otevřeno od úterý do pátku 

od 9 do 16 hodin a v sobotu od 9 do 13 hodin.  
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Český svaz žen Bavorov 
 
Milí bavorovští a okolní občané,  

 

ráda bych Vám touto cestou stručně napsala o dění 

v Českém svazu žen v Bavorově.  

Na výroční schůzi, která se konala 6.3.2020, jsme 

se setkaly v hojném počtu a k tomuto dni máme 

ve svazu přihlášených 62 členů. Na výroční schůzi 

proběhly též doplňující volby do sedmičlenného 

výboru, z kterého dvě členky ukončili svou 

činnost. Zvolená byla též nová místopředsedkyně. 

Výroční schůzi, mimo dobrého občerstvení, 

doprovázela hudba pana Stejkozy z Prachatic a 

dalo by se říct, že veselí probíhalo do pozdních 

hodin. Měly jsme pro Vás všechny přichystané 

různé akce a výlety, ale situace, která nastala, nám 

nyní neumožnuje plány uskutečňovat. Proto jsme 

se rozhodly s ostatními členkami z výboru pro Vás 

všechny šít obličejové roušky, které jsou pro Vás 

všechny každý den zdarma k dispozici v obchodě 

„Smíšené zboží Jarka“. K dnešnímu dni máme 

našito přes 2000 roušek. Dále jsme byly osloveny 

SDH Zbytiny a panem starostou Zbytin, zdali 

bychom neušily a nedodaly 1000 roušek. 

Postupně se i jim snažíme vyhovět. Touto cestou 

bych chtěla velmi poděkovat paní Daně Faktorové 

za šití roušek. Dále naším látkovým „stříhačkám“ 

paní Bendové, Hanusové, Hájkové, Kotrcové 

Markétě a paní ze Šipouna, která ochotně 

zapůjčila svůj šicí stroj, jelikož můj dosluhující 

přestal fungovat. Velké poděkování patří také 

Vám všem za dodávání látek a kalounů, kterých 

opravdu není nikdy dost.  

Na závěr bych Vám za celý výbor Svazu žen 

chtěla popřát v tuto nelehkou dobu hodně zdraví a 

moc se těšíme na další setkání s Vámi všemi.         
 

Miroslava Podlahová, předsedkyně ČSŽ                                                                                                                                                                                                                          

Sbor dobrovolných hasičů Bavorov 
 

Dobrovolní hasiči v Bavorově jsou vždy připraveni 

pomoci při jakýchkoliv katastrofách, ať už se jedná 

o požáry, povodně, vichřice nebo nyní o pomoc při 

nouzovém stavu. Hned, jak se začal řešit problém 

koronaviru v ČR, tak se hasiči, jako každý v této 

republice, zapojili do pomoci bližnímu svému. 

Pomoc považují za samozřejmou, ať už je to 

rozvážení dezinfekce nebo šití roušek a pomáhají 

všude, kde je to třeba. Do pomoci se zapojují podle 

lokálních potřeb města nebo pomáhají přímo 

jednotlivým občanům. Za to jim všem patří velký 

dík. 

Nouzový stav v ČR a možné šíření nákazy Covid-

19, mělo vliv i na společenské aktivity SDH. Na 

základě vývoje pandemie ústředí SH ČMS 

rozhodlo o zrušení všech plánovaných akcí a 

soutěží do 30.6.2020. Jednalo se i o kroužek 

mladých hasičů, který pracuje při SDH Bavorov. 

Byly nám pozastaveny přípravy výletu i pravidelné 

tréninky. Přišli jsme o víkendový zájezd na 

Macochu, o pohárové soutěže Memoriál P. Bače 

v Žernovicích, Otavský Plamínek ve Strakonicích 

a další. Bylo zrušeno okresní kolo mladým 

hasičům, dorostencům i dospělým. Některé akce se 

mohou konat na podzim, jiné však budou až příští 

rok. Co se však jeví nadějně je soustředění mladých 

hasičů „Rechle 2020“, na které stále probíhají 

přípravy a všichni se moc těšíme, že se zase 

sejdeme. Zároveň jsou stále v platnosti letní i 

podzimní akce. Doufejme, že se nám tyto 

komplikace brzy podaří překonat a vše se vrátí zase 

alespoň trochu do normálu. Hodně zdraví a velké 

díky všem, kteří pomáhají. 

Za SDH Bavorov 

Edita Hazuková 
 

 

Moto Sraz 

 
Pozvánka na tradiční motoakci. 

 

 

Kapely: G-rock, P.N.P, Na Plech 

 

 

Dne 20.6. na koupališti 
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Šlechtěním jednotlivých druhů s různými charakterovými vlastnostmi 

vzniklo sedm hlavních skupin lovecky upotřebitelných psů:  

1. ohaři – nalezenou zvěř vytahují  

2. slídiči – jsou dostatečně ostří a hlasití při sledování zvěře 

3. retrievři – přinašeči 

4. honiči – vyhledávají zvěř a hlasitě ji sledují a nahánějí 

5. barváři – speciální psi na dosledování poraněné zvěře 

6. jezevčíci – psi pro práci v norách 

7. teriéři – všestranně použitelní psi 

 

Nejznámější plemena psů dle jednotlivých skupin: 

1. ohaři  - anglické typy - setři – irský a anglický 

       - pointři 

  - kontinentální typy - německý ohař (krátkosrstý,   

                                                  dlouhosrstý, drátosrstý)   

                                   - český fousek 

               - münsterlandský ohař (malý a  

                                                  velký) 

               - výmarský ohař 

               - maďarský ohař (vyžla) 

2. slídiči  - německý křepelák 

  - anglický kokršpaněl 

  - anglický špringršpaněl 

  - velšspringršpaněl 

3. retrieveři - labrador retriever 

     - zlatý (golden) retriever 

4. honiči - basset 

  - beagle 

  - slovenský kopov 

  - štýrský brakýř 

5. barváři - bavorský barvář 

   - hannoverský barvář 

6. jezevčíci - klasický ráz (hladkosrstý, krátkosrstý, drátosrstý) 

      - trpasličí (hladkosrstý, krátkosrstý, drátosrstý) 

            - králičí (hladkosrstý, krátkosrstý, drátosrstý) 

7. teriéři - český teriér 

  - jagdteriér 

  - irský teriér 

  - foxteriér 

  - velšteriér 

 

Zde jsem záměrně uvedl pouze plemena psů, se kterými se můžete 

běžně setkat. To, že je některý pes označen jako lovecký či je dokonce 

z výše uvedených plemen, nemusí být zárukou toho, že bude 

v myslivosti platným pomocníkem. Myslivost má termín lovecky 

upotřebitelný pes, a to je takový pes, který složí zkoušky. 
 

Typy zkoušek: 

 

Zkoušky vloh  

         – pes prokazuje vrozené   

            vlohy 
 

Podzimní zkoušky  

        - pro dohledání a přinesení 

drobné zvěře 
 

Letní zkoušky   

 - pro dosled (dohledávání)    

          spárkaté zvěře 
 

Barvářské zkoušky  

 - pro dosled spárkaté  

          zvěře, jejíž stopa je    

          starší než 12 hodin 
 

Všestranné zkoušky  

 - všestranná (univerzální)  

          upotřebitelnost pro les,     

          vodu i pole 

Speciální zkoušky z vodní práce  

       - pro práci ve vodě 
 

Honičské zkoušky  

      - pro lov a dosled černé   

        zvěře 
 

Barvářské zkoušky honičů 

 - pro lov a dosled černé  

          zvěře 

Zkoušky z norování   

 - pro práci pod zemí 
 

Předběžné zkoušky barvářů 

 - pro dosled jelení, dančí,  

          mufloní a černé zvěře 
 

Individuální zkoušky barvářů

  - pro dosled všech  

                 druhů spárkaté   

                 zvěře 

 

                     
 
 

Myslivost na pokračování III. 
 

Dnešní příspěvek se bude týkat neodmyslitelných pomocníků každého myslivce, a to jsou lovečtí psi. Ne 

každý myslivec má svého psa, ale psi jsou nenahraditelnými pomocníky například pro dohledání zvěře, 

při společných lovech či jen při individuálním lovu. 
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Ve čtvrtek 20. 5. jsme věnovali tichou vzpomínku a naposledy se rozloučili s paní 

učitelkou Mgr. Marií Švrčkovou, které se stalo její učitelské povolání také jejím celoživotním posláním 

a která působila na naší škole bezmála 46 let. Ani odchod do důchodu pro ni neznamenal odchod ze 

školství. 

Jako učitelka českého jazyka a dějepisu nechala svůj otisk ve vědomostech několika stovkám žáků 

bavorovské školy. Celým generacím zvídavých očí předávala své znalosti a zkušenosti.  

Český jazyk a láska k dějinám ji provázely celým životem. Ve škole připravovala děti k přijímacím 

zkouškám, k olympiádám a soutěžím, korektorovala texty, cestovala, poznávala nová místa, četla.  

Ve městě Bavorov vedla místní kroniku. 

  

V kolektivu školy byla velmi dobrou kamarádkou a také vzorem a pomocnou rukou pro začínají nové 

kolegyně. 

Jako osobnost vynikala svými vědomostmi a výbornými odbornými znalostmi, neméně také svou 

skromností, pílí, svědomitostí a zodpovědností. 

Děkujeme této milé dámě jako paní učitelce, kolegyni, zaměstnankyni školy za vše, že byla s námi. 

Vzpomíná kolektiv Základní školy Bavorov 

 

Vzpomínka  

 

Čas běží a nevrací, co vzal.  

Láska, úcta a vzpomínky v srdcích zůstávají. 

Vzpomínka       
  

V úterý 12. května nás ve věku 83 let navždy opustil pan Václav Klecán  

z Čichtic. 
 

Rodák z Doubravice u Blatné nebyl pro své postižení schopen docházet do 3 km 

vzdálené obecní školy, proto nastoupil do internátní školy v Praze, kde se v  

Jedličkově ústavu později učil knihařem a kde se též seznámil se slečnou  

Votavovou. Když se oba vyučili, vzali se a přestěhovali k jejím rodičům do  

Čichtic, kde se jim později narodil syn Vašík. 
 

Protože v oboru práci nenašel, nastoupil do administrativy Výkupu  

(ZNZZ) Strunkovice. U knih ale zůstal. Čichtičtí ho vnímali především jako 

dlouholetého knihovníka. Knihy byly jeho velká láska, a tak se někdy kolem roku 1964 zasloužil o vznik 

čichtické knihovny. Knižní fond se v té době rozšiřoval zejména formou darů od spoluobčanů, a to nejen 

čichtických. Za tyhle přírůstky byl všem vděčný. Kvitoval také dobrou spolupráci s bavorovskou, 

vodňanskou a strakonickou knihovnou. 
 

V knihovně se scházely často děti. Nejen si půjčit knížku, ale též zahrát stolní a karetní hry. Společně s 

panem Klecánem pak sbíraly železný šrot a za utržené peníze s ním jezdily vlakem na výlety. 
 

Těžko lze slovy ocenit spoustu mravenčí práce, kterou p. Klecán odvedl při získávání podkladů pro 

doplnění Pamětní knihy obce Čichtice za neskutečně dlouhé období od válečného roku 1942 do nedávné 

minulosti. 
 

V pokračování všech těchto záslužných činností mu zabránila nemoc. Poslední léta žil v Centru sociální 

pomoci Vodňany a byl tam podle svých slov „nadmíru spokojený“. 
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Odchod dětské lékařsky MUDr. Voldřichové z Bavorova 

 

Zde v tomto příspěvku bych chtěl na pravou míru uvést nepravdivá tvrzení dětské lékařky, která jste si 

mohli přečíst na dveřích ordinace či na vchodových dveřích do objektu, kde měla lékařka ordinaci. Ve 

svém tvrzení uvedla, že od města Bavorov neobdržela žádnou finanční pomoc na letošní rok. Požadovala 

měsíčně částku 6000 Kč, což je 72000 Kč ročně.  

Pokud to mám vzít od začátku, tak dětská lékařka, jako jedna z mála podnikajících osob v Bavorově, 

dostávala každoročně nějaký finanční příspěvek, který se pohyboval okolo 5000 Kč. Požadavky paní 

doktorky, se ale v posledních letech začaly stupňovat na 10000 Kč, pak 36000 Kč (rok 2019) a na konci 

loňského roku si podala žádost o 72000 Kč na rok 2020. Toto byla pro současné zastupitele asi ona poslední 

kapka, kdy pomyslný pohár trpělivosti přetekl. Abychom paní doktorce přece jenom nějak ulevili, rozhodli 

jsme na prosincovém zastupitelstvu o zachování nájmu, což je částka 200 Kč za m2 za rok. Ale 

rozhodnutím zastupitelstva města jsme jí odpustili veškeré provozní náklady jako je vodné, stočné, 

elektřina či vytápění. Tyto částky se v jednotlivých letech liší v návaznosti na topnou sezonu, ale v průměru 

se jedná cca o 25000 Kč za rok. Takže z tohoto vyplývá, že jsme paní doktorce dali příspěvek, který je 

však nyní těžko vyčíslitelný. Jeho přesnou hodnotu bychom znali až v 1. čtvrtletí následujícího roku.  

Závěrem bych chtěl říci, že za celou dobu mého starostování jsme žádné fyzické podnikající osobě 

nevyplatili takové částky, jaké od nás dostávala dětská lékařka a poprvé jsme nyní odpustili nájemné za 

pronájem nebytových prostor, a to i pěti podnikatelům, jimž nařízení vlády neumožnilo vykonávat svojí 

výdělečnou činnost. 

Miroslav Fenc – starosta 

 

Vážení spoluobčané, 
 

jedna z věcí, která nás také dlouhodobě trápí, je čistota veřejného prostranství. Dle mého názoru by to, že 

kolem sebe udržujeme pořádek a neznečišťujeme své okolí, měla být samozřejmost, ale bohužel tomu tak 

stále není. Nejde vlastně jen o čistotu v našem městě, ale jde zde i o zdraví nás všech. Nyní nemám 

na mysli pouze pohozené odpadky, psí exkrementy apod. Problém je i v krmení volně pobíhajících koček, 

psů či jiného drobného zvířectva. Pokud jakékoliv zvíře krmíte na veřejném prostranství, porušujete tím 

také vyhlášku města.  
 

Nezkonzumované krmivo dále přitahuje zejména hlodavce, kteří jsou přenašeči různých nemocí.  

Na likvidaci hlodavců musí poté město vynakládat prostředky, které by mohly být využity jiným 

smysluplnějším způsobem. 
 

Vzhledem k tomu, že se tak nejvíce děje v okolí paneláků, vylepili jsme zde informaci o zákazu krmení. 

Do následujícího rána vylepený Zákaz krmení někdo odstranil. Nevím, co z toho kdo má, ale třeba mu to 

udělalo radost. Obsah vyhlášky se tím ale nemění. 
 

Dalším samostatným bodem je dále venčení psů či jejich samovolný pohyb po městě. Může se tak občas 

stát, že Vám uteče pes, ale jsou i takoví psi, které potkávám zcela pravidelně, tedy to není jen občasná 

náhoda. Někteří z Vás se také dodnes nenaučili po svých mazlíčcích uklízet. Možná by si mohli vyzkoušet 

práci na sekačce či s křovinořezem při údržbě zeleně nebo čistit boty dětí, které toto vyšlápnou.  
 

Závěrem bych připomněl, že pokud se někomu pes či kočka zaběhne, zavolejte mně, či na úřad a nahlaste 

to hned. Nezřídka se stane, že máme na úřadě Vašeho mazlíčka dříve, než to stačíte doma zaregistrovat. 

 

Miroslav Fenc – starosta 
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Z novinek v naší knihovně 

 

Zemanová, Erika: Šumava – Roklanská hájenka 

Vzpomínky a obrázky ze života lidí na šumavské samotě. 
 

Fibich, Ondřej: Za pověstmi Šumavy 

Šumavské pověsti, které jsou vám v této knize předloženy, jsou klíčem k životu našich předků. Odrážejí 

historický vývoj zdejšího osídlení, prolínání dávné mytologie s křesťanským náboženstvím, pověrečnost 

ve všedním životě i jakousi etickou nauku, jak se mají lidé k sobě navzájem chovat. Pověsti jsou rozděleny 

do deseti oddílů, k nimž jsou připojena i krátká vysvětlení. Knihu doplňují nádherné ilustrace. 
 

Paulsen, Gary: Divoká pustina 

Mrazivé severské putování se psím spřežením. Autor denním propojením s fascinující přírodou pozná sílu, 

něhu i brutalitu odlehlé divočiny. 
 

Pavličenko, Ljudmila: Paní smrt 

Vzpomínky Stalinovy odstřelovačky. Jeden z nejzajímavějších popisů života odstřelovače za druhé 

světové války. 
 

Zibura, Ladislav: Prázdniny v Evropě 

Máte rádi humor, dobrodružství a mnohahodinové čekání u silnice? Pak vložte řízek mezi chleby a vydejte 

se za prázdninovým dobrodružstvím s Ladislavem Ziburou. Tentokrát vás čeká 14 000 kilometrů stopem 

napříč Evropou. 
 

Lester, Natasha: Pařížská švadlena 

Poutavý společenský román o snech, lásce a trnité cestě za úspěchem. Osud Fabienne a její milované 

babičky Estelly, legendární módní návrhářky, propojuje Paříž s New Yorkem navzdory času, dějinným 

zvratům, předsudkům i tíze rodinného dědictví. 
 

Dvořáková, Petra: Chirurg 

Nový román současné české autorky, jejíž knihy jsou velmi žádané, líčí osudy špičkového odborníka 

potýkajícího se s krizí středního věku.  
 

Mrázek, Petr: O kometě Bětě 

Osm pohádkových příběhů o rozpustilé vesmírné tulačce – kometě Bětě. Kometa se na svých vesmírných 

výpravách setká s bílým trpaslíkem, prožije dobrodružství v souhvězdí Labutě a Hydry a vyhraje dort z 

Polárky na velkém vesmírném bále. Pro zvídavé čtenáře jsou v knize vysvětlivky pojmů, co je hvězda, 

neutronová hvězda, černá díra, planeta, asteroid aj. 
 

Davis, Karoline: Moje kočka 

Příručka pro mládež obsahuje praktické rady, jak si koťátko či kočku vybrat, vychovávat je a pečovat o 

ně. 
 

Heinecke, Liz Lee: Zábavné vědecké pokusy pro děti 

52 experimentů, které zvládnete doma v kuchyni. Experimenty jsou bezpečné i pro nejmenší a poutavé i 

pro nejstarší. 

 

Toto je jen malá ukázka z velkého množství novinek, které na Vás v naší knihovně čekají. 

 

 

Otevírací doba je stále stejná:  Pondělí:  8 – 12  13 – 16 

                    Středa:    8 – 12  13 – 16  

                    Pátek:                 12 – 17.30  

 

Těším se na Vaši návštěvu.        

Jitka Pořízková 
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 Oznámení 
 

Občané, kteří mají zájem o očkování psů, ať se 

nahlásí do konce června na MěÚ Barovov. Při 

větším zájmu bude objednán zvěrolékař.  

 

Daň z nemovitých věcí na zdaňovací 

období roku 2020 – katastrální území 

Čichtice 

Na území obce Bavorov byla v katastrálním 

území Čichtice provedena v průběhu roku 

2019 změna výměr pozemků obnovou 

katastrálního operátu. 

Od roku 2020 se v tomto katastrálním území u 

pronajatých nebo propachtovaných pozemků, 

dosud evidovaných ve zjednodušené evidenci, 

které byly převedeny do parcel katastru, 

stává poplatníkem daně vlastník nově 

vzniklých parcel. 

 

Vlastníkům těchto pozemků vzniká na 

zdaňovací období roku 2020 povinnost 

podat daňové přiznání za nově vzniklé 

pozemky či změněné výměrou bez ohledu na 

to, zda jsou i nadále pronajaty nebo 

propachtovány nejpozději do 31. ledna 2020. 

 

Kontakt na správce daně:  

Lenka Maxová, tel.: 383 363 434 
 

Parkování na chodnících  
 

Již několikrát jsem ve svých příspěvcích na toto téma poukazoval. Bohužel se tato situace nijak nemění a 

běžně se v Bavorově setkáváme s parkováním motorových vozidel na chodníku, ať už jen na jeho části. 

Auto zaparkované na chodníku je minimálně bezohledné vůči ostatním spoluobčanům, vůči maminkám 

s dětmi či kočárky, lidem na invalidním vozíku, kteří se takto zaparkovaným automobilům musejí pracně 

vyhýbat a vstupovat tak do vozovky. Bohužel takto parkují samy i některé maminky či jejich rodinní 

příslušníci. Jedná se hlavně o komunikace II. tříd, které Bavorovem procházejí a vedou i našimi úzkými 

uličkami.  

Kromě toho, že je tak ohrožena bezpečnost chodců, dochází zde i k ničení obecního majetku. Chodníky 

jsou projektovány na chůzi a dlážděny jsou materiály s nižší nosností, oproti místům, na která je povolen 

vjezd vozidel.  

Tato otázka netrápí pouze mě, ale všímají si jí i naši zastupitelé. Na posledním zastupitelstvu města byla 

tato otázka čile diskutována a vzhledem k tomu, že se jedná o dlouhodobý problém, bylo doporučeno 

k součinnosti vyzvat Policii ČR.  

Chci proto na Vás, řidiče a držitele řidičského oprávnění, apelovat. Než někde zaparkujete své auto, 

zamyslete se nad tím, jestli je to právě to správné místo k odstavení auta, zda nebude někomu překážet a 

omezovat chodce a občany Bavorova. 
 

Miroslav Fenc – starosta 
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Když bylo 10. března 2020 vydáno nařízení o zákazu fyzické přítomnosti žáků ve škole, všichni jsme v ten 

den mysleli, že to bude záležitost pouze několika dnů, maximálně pár týdnů. Nikoho z nás v tu dobu ještě 

nenapadlo, že vývoj situace tento zákaz prodlouží na pár měsíců. 

Na přípravu toho, že již hned druhý den se dveře školy pro žáky otevřít z nařízení nesmí, jsme měli jen 

pár hodin. Nové situaci jsme potom také museli přizpůsobit i systém vzdělávání. Nemáme prázdniny, 

vzdělávání musí dále probíhat, jen jiným způsobem, vydalo MŠMT. Místo ve škole jsme se tedy začali 

učit na dálku. Pro zavedení systému distančního vzdělávání bylo nutné zapojit počítače, tablety, chytré 

telefony. Ne úplně každý ale uměl s těmito technologiemi pracovat tak, aby práce byla efektivní. Digitální 

technologie se ale musely stát našimi novými společníky a být naší součástí. Tuto výzvu jsme přijali, 

postavili se k ní čelem a dnes již komunikace na dálku a práce s technikou běží naplno.   

A jak teď vlastně učíme? Práci k distančnímu vzdělávání odesílají pedagogové žákům vždy  

v pondělí a ve středu dopoledne v souladu s tematickými plány a ŠVP naší školy prostřednictvím 

elektronické žákovské knížky. Obsah vzdělávání je upravený tak, aby byl realizovatelný na dálku a 

obsahoval to nejdůležitější učivo. Distanční vzdělávání platí  

pro všechny předměty v daném ročníku dle rozvrhu dané třídy. Největší důraz je kladen  

na předměty – I. st: ČJ, M, AJ, dále PRV, VL, PŘ, II. st: ČJ, M, AJ, dále NJ, F, D, PŘ, Z, CH, které jsou 

prioritou i při prezenčním způsobu výuky. Další předměty z rozvrhu OV, RV, TV, VV, PČ, HV řešíme v 

průběhu distančního vzdělávání formou projektů, mezipředmětově, jsou zařazovány drobné aktivity a 

činnosti, které zajišťují změnu práce žáků a pestřejší formy vzdělávání. Dále nabízíme prostřednictvím 

ŠD žákům i různé dobrovolné oddychové a relaxační aktivity (tvoření, pohybové činnosti aj.).  

Pro zadávání práce využíváme prioritně systém Bakaláři, pro zpětné zasílání a zpracování využíváme dále 

zprávy, Messenger, Instagram, Whatsapp, Skype a nyní také Microsoft Teams. Způsob řeší učitelé 

individuálně po dohodě s rodiči a žáky. Snažíme se, aby bylo možné zapojení co největšího počtu žáků. 

Nadále je využívána práce s učebnicemi, pracovními sešity, do výuky jsou zařazovány on-line testy, videa, 

prezentace. 

Hlavním naším cílem je, aby byl co nejméně narušen proces plnění minimálních cílových požadavků 

vzdělávání a aby naši žáci i v tuto nelehkou dobu nadále rozvíjeli své schopnosti a dovednosti, získávali 

potřebné kompetence a byli motivováni k učení a poznávání. 

I přesto, že nám teď pomáhají počítače, tablety a telefony, naučili jsme se pracovat s různými programy, 

aplikacemi, vedeme videokonference, je systém tohoto vzdělávání pro všechny strany komplikovaný a 

velmi náročný. Naopak teď asi věnujeme všichni vzdělávání i více času, než když jsou děti ve škole. 

Někteří rodiče, kterými jsou také i pedagogové naší školy, stále pracují, pracují z domova v rámci home 

office, potřebují zajistit péči o děti a další záležitosti a ještě musí věnovat spoustu času pomoci při 

vzdělávání svých dětí.  

Možná se i některé děti zpočátku těšily, že nemusí chodit do školy, protože ne všichni docházku do školy, 

učení, zkoušení, psaní milují. Přesto dětem i nám všem určitě svým způsobem chybí osobní kontakt, 

setkání tváří v tvář, běžné společné dovádění dětí. Toto ničím nenahradíme. Snad už to bude brzy za námi, 

zase se potkáme a vše se vrátí k běžnému chodu školy. 

Vážím si všech zapojených do distančního vzdělávání žáků naší školy, jejich práce a vstřícného postoje 

nové nelehké situaci. Tato nová mimořádná situace nás naučila novému a připomněla, že díky otevřené 

komunikaci, spolupráci jde všechno snáz. 

Věřím, že se nám podaří i postupný návrat k prezenční výuce a školní rok úspěšně ukončíme.  

S přáním pevného zdraví 

Jana Sedláčková 

 

ZŠ Bavorov – Naše škola v době pandemie 
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Mateřská škola Bavorov a jaro 2020 
 

Počátek letošního roku byl plný elánu, plánů a projektů. Začal celkem slibně, s dětmi jsme oslavili Nový 

rok, užili si tří divadelních představení. Dozvěděli jsme se o putování kapříka Metlíka, který k nám připlul 

z nedalekých Vodňan (Mevpis). Připravili jsme pro děti koblížky a tradiční karneval, při kterém se 

dostatečně vydováděly v maskách a si užily soutěže. V únoru se děti prostřednictvím výukového programu 

„Zábavná první pomoc“ učily, co dělat a jak se chovat a jednat ve chvílích, kdy někdo potřebuje pomoc a 

koho a jak o ni požádat a kde ji hledat. 
 

 
 

                 
   

Zapojili jsme se do projektu „Čteme dětem“. Vybrali jsme pro děti pět dětských knížek a postupně jsme je 

s jejich obsahem, autorem a ilustracemi seznamovali. Děti tak prožívaly cizí nešvary a zlozvyky 

prostřednictvím příběhu z knihy „Človíčkova dobrodružství“ (P. Teisinger), zamilovaly si „Medovníčka“ 

od J. Lebedy a příběhy „Křemílka a Vochomůrky“ od V. Čtvrtka a „Pejska a kočičky“ od J. Čapka.  Některé 

knihy byly pro děti známé, jinou viděly poprvé, jako třeba „A pak se to stalo“ od E. Staré. Každé dítě si do 

svého portfolia nakreslilo obrázek, ve kterém znázornilo to, co ho v knihách nejvíc zaujalo. 
 

Projektů a plánů jsme měli hodně jak pro menší děti, tak i pro naše budoucí školáky. Plavecký kurzu v 

Prachaticích, projekt v prachatickém muzeu, kde se děti měly seznámit s netopýry a jejich životem. Také 

nás čekal tradiční výlet na Helfenburk a další akce. Jenže z důvodů nám všem známým jsme museli zcela 

nečekaně uzavřít naši školku, abychom předešli šíření nákazy COVID – 19. Pro nás, naše děti a rodiče toto 

období nebylo lehké, protože jsme měli zavřeno od 16. 3. do 24. 5. 2020. Nikdo, ani my, jsme nemohli 

tušit, jak se epidemie a šíření viru bude vyvíjet. Přesto jsme se snažili tuto dobu maximálně využít, jak k 

pomoci druhým – šitím a roznáškou roušek, tak k práci na zlepšení prostředí naší Mateřské školy. Důkladně 

jsme uklidili a vyčistili vnitřní prostory školy, zapracovali jsme na úpravě školní zahrady, renovovali jsme 

nátěry herních prvků a ploch, upravovali zeleň, zlepšovali zázemí pro děti na zahradě školy. 
 

-pokračování na další straně  
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Jen mít oči k vidění …. 
 

     Rychle se stmívalo. Šedivý závoj mlhy se vlekl do strání, houstl a šířil se rychle s rostoucím soumrakem. 

Syrový chlad pronikající pod teplou bundu, neklamně ohlašoval brzký příchod zimy. Bylo mi najednou 

nepříjemně při pomyšlení,  

že bude konec mým toulkám a že dosud slunečné dny pozdního podzimu mají být vystřídány studenými 

větry a plískanicemi. 

     Ráno se mi nechtělo ani vstávat při pomyšlení na včerejší mlhu. Jaké bylo ale moje překvapení, když 

jsem vyšla z domu. Všemohoucí čarodějka – Příroda, švihla svým čarovným proutkem a proměnila 

včerejší mlhu v jemné krystalky jíní, kterými pokryla celou krajinu a změnila ji tak v pohádku. 

     Nic mi nevadil ostrý vzduch. Mohla jsem si hodně nadejít přes kopec, ale pustila jsem se oklikou k 

našemu potoku a 

 po jeho břehu jsem došla až ke splavu. Bylo tu dnes v kostele. Vládlo tu posvátné ticho, do kterého 

nedaleký splav šuměl slavnostním chorálem. Tak mě napadlo v té chvíli, že tenhle chrám očekává jen 

svého kněze, který by obětoval Přírodě oběť díků za všechnu tu krásu, kterou nás, NEHODNÉ, obdařuje. 

     Stále je co obdivovat. A když jsem zahlédla první domky, skryté mezi zahradami, zdálo se mi, že jsem 

tenhle obraz už viděla. Ano, vzpomínám. Bylo to na jaře, kdy koruny stromů byly obaleny květy, tak jako 

dnes jíním. 

    V závěru použiji slova českého básníka, který byl nakloněn jihočeské krajině a venkovskému životu. 

Jan Čarek " Jen mít oči k vidění, uvidět, co žádný z lidí nevidí a neuvidí......." 
 

Mgr. Kauzlaričová Marcela 

               Útěšov 
 

Zkrátka jsme tuto dobu využili k tomu, aby se děti v prostředí, kde tráví spoustu času, cítily co nejlépe a 

bezpečně.  Po dobu uzavření jsme byli s našimi dětmi i rodiči v kontaktu pomocí našich stránek 

www.msbavorov.cz. a telekomunikační techniky. Pro předškolní děti jsme připravovali pracovní listy s 

úkoly, které jsme jim doručili a děti tak mohly při plnění úkolů, rozvíjet a zdokonalovat svoje dovednosti. 

Všechny didaktické a zábavné materiály mohli také rodiče najít na našich webových stránkách 

Po postupném uvolňování, jsme i my mohli 25.5.2020 přivítat naše děti zpět v mateřské škole. Vzhledem 

k preventivním opatřením jsme byli nuceni zvýšit hygienická opatření, ale děti, rodiče i my tuto situaci 

zvládáme dobře.  Naší prioritou je, aby se u nás děti cítily šťastné a spokojené a aby je nic neohrozilo. 

 

 
 

Vzhledem k momentální situaci jsme nuceni zrušit tradiční veřejné vystoupení a rozloučení se školáky v 

Kulturním domě. Také nebude možné oslavit „Den dětí“ tradičně s hasiči SDH Bavorov. Nicméně máme 

v plánu zrealizovat rozloučení se školáky tak, abychom neohrozili děti, nás a ani nikoho jiného. S našimi 

školáky se rozloučíme na zahradě školy, kde pro ně chystáme malé překvapení. 

Na závěr Vám všem přejeme pevné zdraví.  Užijte si nadcházející prázdninové dny v pohodě. My se na 

Vás i děti budeme těšit po prázdninovém režimu zase v září.  

 

Kolektiv zaměstnanců Mateřské školy Bavorov 

 


